

# Legislation Overview Обзор законодательства

## Issue 5

Summary of selected documents published for the period from February 21, 2010 to February 28, 2010

### ОБЩЕЕ ЗАКОНОДАТЕЛЬСТВО

**1. Название:** О признании утратившим силу пункта 2 статьи 1490 части четвертой Гражданского кодекса РФ

Документ: Федеральный закон  
Подписан: 21.02.10  
Номер: 13-ФЗ  
Публикация: 25.02.10, *Консультант*

<http://base.consultant.ru/cons/cgi/online.cgi?req=doc;base=LAW;n=97699>

**Аннотация:** утрачивает силу одна из норм ГК РФ, касающаяся госрегистрации договоров о распоряжении исключительным правом на товарный знак. Предусматривалось, что порядок госрегистрации таких договоров определяется федеральным органом исполнительной власти, осуществляющим нормативно-правовое регулирование в сфере интеллектуальной собственности. Это противоречило другим положениям ГК РФ. Так, правила госрегистрации договоров о распоряжении исключительным правом на все объекты интеллектуальной собственности, включая товарные знаки, устанавливаются Правительством РФ.

**2. Название:** О внесении изменения в статью 1501 части четвертой Гражданского кодекса Российской Федерации

Документ: Федеральный закон  
Подписан: 24.02.10  
Номер: 17-ФЗ  
Публикация: 26.02.10, *Гарант*  
<http://www.garant.ru/hotlaw/federal/232530/>

**Аннотация:** С 2 до 6 месяцев увеличен срок восстановления пропущенных заявителем или правообладателем процедур, связанных с экспертизой заявки на товарный знак. Изменения приводят нормы ГК РФ в соответствие с Сингапурским договором о законах по товарным знакам (ратифицирован Федеральным законом от 23 мая 2009 г. №98-ФЗ).

### GENERAL LEGISLATION

**1. Title:** On Invalidating Point 2, Article 1490 of Part Four of the RF Civil Code

Document: Federal Law  
Signed: 21 February 2010  
Number: 13-FZ  
Source: 25 February 2010, *Consultant*,  
<http://base.consultant.ru/cons/cgi/online.cgi?req=doc;base=LAW;n=97699>

**Abstract:** One of the norms of the RF Civil Code concerning the state registration of contracts on the disposal of exclusive rights to a trademark has lost force. It stipulated that the federal executive authority responsible for regulation in the area of intellectual property should determine the procedure for state registration of such contracts. The norm contradicted other provisions of the RF Civil Code. For example, the RF Government establishes the rules on state registration of contracts on the disposal of the exclusive right to all items of intellectual property, including trademarks.

**2. Title:** On Amendments to Article 1501 of Part Four of the Civil Code of the Russian Federation

Document: Federal Law  
Signed: 24 February 2010  
Number: 17-ФЗ  
Source: 26 February 2010, *Garant*,  
<http://www.garant.ru/hotlaw/federal/232530/>

**Abstract:** The term for the restoration of procedures missed by an applicant or rights holder related to an expert analysis of a trademark application has been extended from two to six months. The amendments bring the provisions of the RF Civil Code into line with the Singapore Treaty on the Law of Trademarks (ratified by Federal Law No. 98-FZ dated 23 May 2009).

**3. Название:** Об Управлении Президента Российской Федерации по работе с обращениями граждан и организаций

Документ: Указ Президента РФ  
Подписан: 18.02.10  
Номер: 201  
Публикация: 24.02.10, *Гарант*  
<http://www.garant.ru/ipo/prime/doc/97531/?prime>

**Аннотация:** преобразовано Управление Президента РФ по работе с обращениями граждан. Вместо него создается Управление Президента РФ по работе с обращениями граждан и организаций. Утверждено Положение о нем.

**4. Название:** О некоторых мерах по реформированию Министерства внутренних дел Российской Федерации

Документ: Указ Президента РФ  
Подписан: 18.02.10  
Номер: 208  
Публикация: 24.02.10, *Гарант*  
<http://www.garant.ru/hotlaw/federal/231700/>

**Аннотация:** среди принятых мер, касающихся реформирования МВД: внесение в Госдуму законопроекта, определяющего основные цели деятельности милиции. Это противодействие преступности и обеспечение общественного порядка; исключение дублирующих и несвойственных милиции функций; передача ФМС России функции по административному выдворению за пределы России иностранцев и лиц без гражданства и пр.

**5. Название:** О внесении изменения в Постановление Правительства Российской Федерации от 1 сентября 2003 г. N 540

Документ: Постановление Правительства РФ  
Подписан: 18.02.10  
Номер: 66  
Публикация: 24.02.10, *Консультант*  
<http://base.consultant.ru/cons/cgi/online.cgi?req=doc;base=LAW;n=97655>

**Аннотация:** уточнен состав активов, в которые государственная управляющая компания может инвестировать средства пенсионных накоплений.

**6. Название:** О порядке проведения конкурсов или аукционов на право заключения договоров аренды, договоров безвозмездного пользования, договоров доверительного управления имуществом, иных договоров, предусматривающих переход прав владения и (или) пользования в отношении государственного или муниципального имущества, и перечне видов имущества, в отношении которого заключение указанных договоров может осуществляться путем проведения торгов в форме конкурса

Документ: Приказ ФАС РФ  
Подписан: 10.02.10 (Зарегистрировано в Минюсте РФ 11.02.10 №16386)  
Номер: 67  
Публикация: 24.02.10, *Консультант*  
<http://base.consultant.ru/cons/cgi/online.cgi?req=doc;base=LAW;n=97628>

**Аннотация:** определены полномочия конкурсных и аукционных комиссий; порядок информационного обеспечения конкурсов и аукционов; требования к конкурсной документации и документации об аукционе; процедуры проведения конкурса или аукциона; порядок заключения договоров по их результатам. Утвержден

**3. Title:** On the Department of the President of the Russian Federation for Work with the Appeals of Citizens and Organizations

Document: Decree of the RF President  
Signed: 18 February 2010  
Number: 201  
Source: 24 February 2010, *Garant*,  
<http://www.garant.ru/ipo/prime/doc/97531/?prime>

**Abstract:** The Department of the RF President for work with appeals from citizens has been transformed. A Department of the RF President for work with appeals of citizens and organizations has been established in its place. Department regulations have been approved.

**4. Title:** On Certain Measures to Reform the Ministry of Internal Affairs of the Russian Federation

Document: Decree of the RF President  
Signed: 18 February 2010  
Number: 208  
Source: 24 February 2010, *Garant*,  
<http://www.garant.ru/hotlaw/federal/231700/>

**Abstract:** Reform of the Ministry of Internal Affairs includes the adoption of the following measures: submission to the State Duma of a draft law that determines the underlying goals of the activity of the police - to fight crime and maintain public order: elimination of duplicate functions and functions that are atypical of the police; transfer to the Federal Migration Service of Russia of functions related to the administrative expulsion of foreigners and stateless persons from Russia, etc.

**5. Title:** On Amendments to Resolution No. 540 of the Resolution of the Government of the Russian Federation dated 1 September 2003

Document: Resolution of the RF Government  
Signed: 18 February 2010  
Number: 66  
Source: 24 February 10, *Consultant*  
<http://base.consultant.ru/cons/cgi/online.cgi?req=doc;base=LAW;n=97655>

**Abstract:** The resolution revises the composition of assets in which a state management company may invest pension funds.

**6. Title:** On the Procedure for Holding Tenders or Auctions for the Right to Conclude Lease Contracts, Contracts on Use for No Consideration, Property Trust Management Contracts, Other Contracts Stipulating the Transfer of the Right of Ownership and/or Use in Respect of State or Municipal Property, and the List of Types of Property in Respect of Which Said Contracts May be Concluded through the Holding of Bids in the Form of Tenders

Document: Order of the RF Federal Antimonopoly Service  
Signed: 10 February 2010 (registered with the RF Ministry of Justice on 11 February 2010, 16386)  
Number: 67  
Source: 24 February 2010, *Consultant*,  
<http://base.consultant.ru/cons/cgi/online.cgi?req=doc;base=LAW;n=97628>

**Abstract:** The order determines the authorities of tender and auction commissions: the procedure for providing information on tenders and auctions; the requirements on tender documentation and the documentation on an auction; the procedures for holding a tender or auction; the procedure for concluding contracts based on their results. The order approves the list of property in respect

перечень имущества, в отношении которого заключение договоров, предусматривающих переход прав владения или пользования, может осуществляться путем проведения конкурса.

of which contracts stipulating the transfer of rights of ownership or use may be concluded through a tender.

## НАЛОГОВОЕ ЗАКОНОДАТЕЛЬСТВО

### НДС

**1. Название:** По вопросу заполнения графы 1 счета-фактуры при оказании услуг по предоставлению имущества в финансовую аренду (лизинг)

Документ: Письмо Минфина РФ  
Подписан: 8.02.10  
Номер: 03-07-09/08  
Публикация: 25.02.10, *Субсчет*  
<http://subschet.ru/subschet.nsf/docs/A662760D48C27A3AC32576D30023AA20.html>

**Аннотация:** В графе 1 "Наименование товара (описание выполненных работ, оказанных услуг), имущественного права" счета-фактуры, следует указывать: "Услуги по предоставлению имущества во временное владение и пользование".

**2. Название:** По вопросу применения налога на добавленную стоимость в отношении услуг по ведению реестра владельцев ценных бумаг, включая услуги по внесению записи в реестр и предоставлению выписок из реестра, оказываемых российской организацией иностранной организации

Документ: Письмо Минфина РФ  
Подписан: 15.02.10  
Номер: 03-07-08/37  
Публикация: 26.02.10, *Субсчет*  
<http://subschet.ru/subschet.nsf/docs/529E6ABEB04C3BE9C32576D30023985F.html>

**Аннотация:** Местом реализации услуг по ведению реестра владельцев ценных бумаг, включая услуги по внесению записи в реестр и предоставлению выписок из реестра, оказываемых российской организацией иностранной организации, признается территория РФ и такие услуги подлежат налогообложению НДС в РФ на основании п. 3 ст. 164 НК по ставке налога в размере 18 процентов.

### НДФЛ

**3. Название:** По вопросу получения имущественного налогового вычета по налогу на доходы физических лиц при продаже квартир

Документ: Письмо Минфина РФ  
Подписан: 10.02.10  
Номер: 03-04-05/9-48  
Публикация: 24.02.10, *РНП*  
<http://www.taxpravo.ru/legislation/letter/article22419621266655209706587447725822>

**Аннотация:** При продаже в одном налоговом периоде двух квартир, находившихся в собственности налогоплательщика менее трех лет, налогоплательщик имел право воспользоваться имущественным налоговым вычетом в сумме, полученной от продажи квартиры в размере до 1 млн. руб., и одновременно уменьшить сумму облагаемого налогом дохода от продажи другой квартиры на сумму документально подтвержденных расходов, связанных с ее приобретением.

## TAX LEGISLATION

### VAT

**1. Title:** On Completing Column 1 of the VAT Invoice on the Provision of Services to Provide Property under a Financial Lease (Leasing)

Document: Letter of the RF Ministry of Finance  
Signed: 8 February 2010  
Number: 03-07-09/08  
Source: 25 February 2010, *Subschet*,  
<http://subschet.ru/subschet.nsf/docs/A662760D48C27A3AC32576D30023AA20.html>

**Abstract:** The following should be indicated in column 1 of the VAT invoice "Name of the product (description of the performed work, provided services), property right": "Services on the granting of property for temporary ownership and use".

**2. Title:** On Applying Value Added Tax in Respect of Services relating to the Maintenance of the Register of Holders of Securities, including Services on the Entry of a Record in the Register and on the Granting of Extracts from the Register Provided by a Russian Organization to a Foreign Organization

Document: Letter of the RF Ministry of Finance  
Signed: 15 February 2010  
Number: 03-07-08/37  
Source: 26 February 2010, *Subschet*,  
<http://subschet.ru/subschet.nsf/docs/529E6ABEB04C3BE9C32576D30023985F.html>

**Abstract:** The Russian Federation is the place of sales of services relating to the maintenance of the register of holders of securities, including services relating to the entry of a record in the register and the granting of extracts from the register provided by a Russian organization to a foreign organization. Such services are subject to VAT in the Russian Federation on the basis of point 3, article 164 of the Tax Code at the 18 percent rate of VAT.

### Personal Income Tax

**3. Title:** On the Receipt of a Property Tax Deduction on Personal Income Tax in the event of the Sale of Flats

Document: Letter of the RF Ministry of Finance  
Signed: 10 February 2010  
Number: 03-04-05/9-48  
Source: 24 February 2010, *RNP*,  
<http://www.taxpravo.ru/legislation/letter/article22419621266655209706587447725822>

**Abstract:** If two flats owned by a taxpayer for less than three years are sold in one tax period, the taxpayer is eligible for a property tax deduction in the amount obtained from the sale of a flat of up to 1 RUB million and may simultaneously reduce the amount of taxable income from the sale of the other flat by the amount of expenses related to its acquisition that are confirmed by supporting documentation.

## Налог на прибыль организаций

**4. Название:** О порядке учета для целей исчисления налога на прибыль сумм налога на добавленную стоимость, уплаченных в бюджет при получении аванса

Документ: Письмо Минфина РФ  
Подписан: 10.02.10  
Номер: 03-03-06/1/58  
Публикация: 24.02.10, РНП  
<http://www.taxpravo.ru/legislation/letter/article224197412666552169109151782437986>

**Аннотация:** Когда налогоплательщик-продавец по истечении срока исковой давности списывает неустраиваемую кредиторскую задолженность, образовавшуюся по суммам не возвращенных покупателям авансов и предоплаты, у него нет оснований для принятия к вычету НДС, ранее исчисленного и уплаченного им в бюджет с этих авансовых платежей. Более того, у него нет возможности учесть суммы такого НДС и в составе расходов, учитываемых в расчете базы налога на прибыль.

**5. Название:** О порядке определения даты привлечения денежных средств по договорам кредита и займа

Документ: Письмо Минфина РФ  
Подписан: 10.02.10  
Номер: 03-03-06/1/60  
Публикация: 26.02.10, РНК  
<http://www.rnk.ru/documents/new/document130882.phtml>

**Аннотация:** Датой привлечения денежных средств следует считать дату фактического зачисления кредита на расчетный счет заемщика. Соответственно, дата привлечения денежных средств и дата заключения кредитного договора могут не совпадать.

**6. Документ:** Письмо Минфина РФ

Подписан: 11.02.10  
Номер: 03-08-05  
Публикация: 25.02.10, Субсчет  
<http://subschet.ru/subschet.nsf/docs/AF3B2FCB46C322B0C32576D300239F9F.html>

**Аннотация:** Даны разъяснения о признании российской организации налоговым агентом по налогу на прибыль для иностранных организаций - резидентов Канады и Испании при налогообложении авторских прав.

**7. Документ:** Письмо Минфина РФ

Подписан: 12.02.10  
Номер: 03-02-07/1-62  
Публикация: 25.02.10, Субсчет  
<http://subschet.ru/subschet.nsf/docs/CDEEDA93A54968E3C32576D300239BA6.html>

**Аннотация:** Даны разъяснения о зачете сумм излишне уплаченного налога на прибыль организаций в счет уплаты налога на добавленную стоимость.

**8. Документ:** Письмо Минфина РФ

Подписан: 15.02.10  
Номер: 03-03-06/2/29  
Публикация: 26.02.10, Субсчет  
<http://subschet.ru/subschet.nsf/docs/96901FE75F04DF57C32576D300239941.html>

**Аннотация:** Даны разъяснения о порядке определения предельной величины процентов, признаваемых расходом.

## Corporate Profits Tax

**4. Title:** On the Procedure for Deducting for Corporate Profits Tax Purposes the Amounts of Value Added Tax Paid to the Budget on the Receipt of an Advance

Document: Letter of the RF Ministry of Finance  
Signed: 10 February 2010  
Number: 03-03-06/1/58  
Source: 24 February 2010, RNP,  
<http://www.taxpravo.ru/legislation/letter/article224197412666552169109151782437986>

**Abstract:** When a taxpayer-seller writes off unclaimed accounts payable that have formed on amounts of advances and advance payments that were not returned to buyers on the expiry of the statute of limitation, there are no grounds for filing for a deduction of the VAT previously calculated and paid by the taxpayer to the budget on these advance payments. Moreover, the taxpayer may not consider the amounts of such VAT in the composition of expenses that are deductible for the calculation of the tax base for corporate profits tax purposes.

**5. Title:** On the Procedure for Determining the Date for Attracting Money under Credit and Loan Agreements

Document: Letter of the RF Ministry of Finance  
Signed: 10 February 10  
Number: 03-03-06/1/60  
Source: 26 February 2010, RNK,  
<http://www.rnk.ru/documents/new/document130882.phtml>

**Abstract:** The date of the actual remittance of a credit to the settlement account of the borrower should be considered the date when the money was obtained. Accordingly, the date for attracting money and the date for concluding the credit agreement may not coincide.

**6. Document:** Letter of the RF Ministry of Finance

Signed: 11 February 2010  
Number: 03-08-05  
Source: 25 February 2010, Subscheset,  
<http://subschet.ru/subschet.nsf/docs/AF3B2FCB46C322B0C32576D300239F9F.html>

**Abstract:** The letter clarifies that a Russian organization is the tax agent for corporate profits tax purposes for foreign organizations - residents of Canada and Spain in respect of the taxation of copyright.

**7. Document:** Letter of the RF Ministry of Finance

Signed: 12 February 2010  
Number: 03-02-07/1-62  
Source: 25 February 2010, Subscheset,  
<http://subschet.ru/subschet.nsf/docs/CDEEDA93A54968E3C32576D300239BA6.html>

**Abstract:** The letter explains how excess paid corporate profits tax may be offset against the payment of value-added tax.

**8. Document:** Letter of the RF Ministry of Finance

Signed: 15 February 2010  
Number: 03-03-06/2/29  
Source: 26 February 2010, Subscheset,  
<http://subschet.ru/subschet.nsf/docs/96901FE75F04DF57C32576D300239941.html>

**Abstract:** The letter explains the procedure for determining the threshold amount of interest that may be recognized as a deductible expense.

**9. Название:** По вопросу учета у участников общества с ограниченной ответственностью доходов при увеличении уставного капитала

Документ: Письмо Минфина РФ  
Подписан: 15.02.10  
Номер: 03-03-06/1/69  
Публикация: 26.02.10, *Субсчет*  
<http://subschet.ru/subschet.nsf/docs/0682769C991EEDE2C32576D3002397E3.html>

**Аннотация:** У налогоплательщиков - участников ООО при увеличении номинальной стоимости долей в уставном капитале без изменения долей участников, как, например, при распределении нераспределенной прибыли прошлых лет, возникает внереализационный доход, учитываемый при обложении налогом на прибыль организаций. Указанный внереализационный доход в размере увеличения номинальной стоимости доли в уставном капитале общества облагается по ставке в соответствии с п. 1 ст. 284 НК.

## Государственная пошлина

**10. Документ:** Письмо Минфина РФ

Подписан: 11.02.10  
Номер: 03-05-04-03/04  
Публикация: 25.02.10, *РНП*  
<http://www.taxpravo.ru/legislation/letter/article2241944126665520184124784988424>

**Аннотация:** Даны разъяснения по вопросам: освобождения от уплаты государственной пошлины организаций или физических лиц при подаче в суды общей юрисдикции жалоб на бездействие судебного пристава-исполнителя; о порядке исчисления налога на имущество физических лиц в отношении имущества, находящегося в общей долевой собственности нескольких физических лиц.

**11. Название:** По вопросу уплаты государственной пошлины, связанной с государственной регистрацией договора участия в долевом строительстве

Документ: Письмо Минфина РФ  
Подписан: 15.02.10  
Номер: 03-05-05-03/03  
Публикация: 26.02.10, *Субсчет*  
<http://subschet.ru/subschet.nsf/docs/31262BD5DFCE9711C32576D3002398C9.html>

**Аннотация:** Если договор участия в долевом строительстве заключен между организацией и физическим лицом, государственная пошлина за совершение данного юридически значимого действия уплачивается организацией в сумме 2000 руб., а физическим лицом - 100 руб. Аналогичный порядок предусматривается при уплате государственной пошлины за государственную регистрацию соглашения об изменении или о расторжении договора участия в долевом строительстве и за государственную регистрацию уступки прав требования по договору участия в долевом строительстве.

**9. Title:** On the Deductibility of Income by Participants of the Limited Liability Company in the event of an Increase in the Charter Capital

Document: Letter of the RF Ministry of Finance  
Signed: 15 February 10  
Number: 03-03-06/1/69  
Source: 26 February 2010, *Subschet*,  
<http://subschet.ru/subschet.nsf/docs/0682769C991EEDE2C32576D3002397E3.html>

**Abstract:** If taxpayers that are participants in a limited liability company increase the nominal value of interests in the charter capital without changing the interests of participants, for example, when distributing the retained profits of previous years, non-sales income considered for corporate profits tax purposes arises for the taxpayers that are participants in the limited liability company. Such non-sales income in the amount of the increase in the nominal value of the interests in the charter capital of the company is taxable at the rate stipulated by point 1, article 284 of the Tax Code.

## State Duty

**10. Document:** Letter of the RF Ministry of Finance

Signed: 11 February 2010  
Number: 03-05-04-03/04  
Source: 25 February 2010, *RNP*,  
<http://www.taxpravo.ru/legislation/letter/article2241944126665520184124784988424>

**Abstract:** The letter clarifies the following issues: exemptions from the payment of state duty for organizations or individuals when they file complaints with courts of law on the inaction of court bailiffs; the procedure for calculating personal property tax with respect to property that remains the joint shared property of individuals.

**11. Title:** On the Payment of State Duty Related to State Registration of a Joint Construction Agreement

Document: Letter of the RF Ministry of Finance  
Signed: 15 February 2010  
Number: 03-05-05-03/03  
Source: 26 February 2010, *Subschet*,  
<http://subschet.ru/subschet.nsf/docs/31262BD5DFCE9711C32576D3002398C9.html>

**Abstract:** If a joint construction agreement was concluded between an organization and individual, the state duty for the completion of this legally significant act is payable by the organization in the amount of RUB 2,000, and the individual - RUB 100. An analogous procedure is stipulated on the payment of state duty for state registration of an agreement on amendments or termination of the joint construction agreement and for state registration of the assignment of the rights of claim under a joint construction agreement.

## Налог на имущество организаций

**12. Название:** По вопросу применения норм налогового законодательства по налогу на имущество организаций

Документ: Письмо ФНС России  
Подписан: 8.02.10  
Номер: 3-3-05/128  
Публикация: 26.02.10, РНП  
<http://taxpravo.ru/legislation/letter/article224338512671739495476031537102954>

**Аннотация:** По мнению ФНС, до момента выбытия (списания с баланса) основные средства учитываются на балансе организации в качестве основных средств, в том числе и полностью амортизированные основные средства, имеющие нулевую стоимость. Следовательно, у организации сохраняется обязанность по представлению в налоговые органы деклараций (налоговых расчетов по авансовым платежам) по налогу на имущество организаций.

## Corporate Property Tax

**12. Title:** On Applying the Provisions of Legislation on Corporate Property Tax

Document: Letter of the Federal Tax Service of Russia  
Signed: 8 February 2010  
Number: 3-3-05/128  
Source: 26 February 2010, RNP,  
<http://taxpravo.ru/legislation/letter/article224338512671739495476031537102954>

**Abstract:** In the opinion of the Federal Tax Service, until their actual disposal (write-off from the balance sheet), fixed assets are booked on the balance sheet of the organization as fixed assets, including fully depreciated fixed assets that have zero value. Accordingly, the organization retains the obligation to submit to the tax authorities corporate property tax declarations (tax assessments on advance payments).

## ФИНАНСОВОЕ ЗАКОНОДАТЕЛЬСТВО

**1. Название:** О внесении изменений в Инструкцию Банка России от 10 марта 2006 года №128-И "О правилах выпуска и регистрации ценных бумаг кредитными организациями на территории Российской Федерации"

Документ: Указание Банка России  
Подписан: 18.01.10 (Зарегистрировано в Минюсте РФ 12.02.10 №16391)  
Номер: 2381-У  
Публикация: 24.02.10, Гарант  
<http://www.garant.ru/ipo/prime/doc/12073290/?prime>

**Аннотация:** Пересмотрены правила выпуска и регистрации ценных бумаг кредитными организациями. Отдельные изменения приводят правила в соответствие с действующей редакцией Закона об АО. В некоторых случаях необходимо сообщать Росимуществу решение о цене (денежной оценке) имущества, внесенного в оплату размещенных акций, о цене размещения акций. Сокращен перечень средств, которые разрешается направлять на капитализацию.

## FINANCIAL LEGISLATION

**1. Title:** On Amendments to Instruction No. 128-I of the Bank of Russia dated 10 March 2006 "On the Rules for the Issue and Registration of Securities by Credit Institutions in the Russian Federation"

Document: Directive of the Bank of Russia  
Signed: 18 January 2010 (Registered with the RF Ministry of Justice on 12 February 2010, No. 16391)  
Number: 2381-U  
Source: 24 February 2010, Garant,  
<http://www.garant.ru/ipo/prime/doc/12073290/?prime>

**Abstract:** The Directive revises the rules governing the issue and registration of securities by credit institutions. Certain amendments bring the rules into line with the effective version of the Law On Joint-Stock Companies. In certain cases it is necessary to notify the Federal Property Management Agency with respect to a resolution on the price (monetary value) of the property contributed as payment for offered shares and on the price of a share offering. The Directive reduces the list of funds that may be used for capitalization purposes.



Should you have any questions, please contact:

**Elena Oralova,**  
Editor, Tax Department

*E-mail: [EOralova@kpmg.ru](mailto:EOralova@kpmg.ru)*

or contact your KPMG Tax Advisor

#### Offices in Russia

**Head Office, Russia and the CIS**  
Naberezhnaya Tower Complex, Block C  
10 Presnenskaya Naberezhnaya  
Moscow 123317  
Telephone: +7 495 937 4477  
Fax: +7 495 937 4400  
*E-mail: [moscow@kpmg.ru](mailto:moscow@kpmg.ru)*

**North-West Regional Center**  
Telephone: +7 812 313 7300  
Fax: +7 812 313 7301  
*E-mail: [stp@kpmg.ru](mailto:stp@kpmg.ru)*

**Siberia Regional Center**  
Telephone: +7 383 230 2255  
Fax: +7 383 230 2266  
*E-mail: [novosibirsk@kpmg.ru](mailto:novosibirsk@kpmg.ru)*

**South Regional Center**  
Telephone: +7 863 204 0050  
Fax: +7 863 204 0055  
*E-mail: [rostovnadonu@kpmg.ru](mailto:rostovnadonu@kpmg.ru)*

**Urals Regional Center**  
Telephone: +7 343 253 0900  
Fax: +7 343 253 1900  
*E-mail: [ural@kpmg.ru](mailto:ural@kpmg.ru)*

**Volga Regional Centre**  
Telephone: +7 831 296 9202  
Fax: +7 831 296 9206  
*E-mail: [nnovgorod@kpmg.ru](mailto:nnovgorod@kpmg.ru)*

This publication is available on the  
**KPMG website.**

Please go to <http://www.kpmg.ru> →  
**Publications → Periodicals →**  
**Legislative Overview**

The information contained herein is of a general nature and is not intended to address the circumstances of any particular individual or entity. Although we endeavor to provide accurate and timely information, there can be no guarantee that such information is accurate as of the date it is received or that it will continue to be accurate in the future. No one should act on such information without appropriate professional advice after a thorough examination of the particular situation.

Информация, содержащаяся в настоящем документе, носит общий характер и подготовлена без учета конкретных обстоятельств того или иного лица или организации. Хотя мы неизменно стремимся представлять своевременную и точную информацию, мы не можем гарантировать того, что данная информация окажется столь же точной на момент получения или будет оставаться столь же точной в будущем. Предпринимать какие-либо действия на основании такой информации можно только после консультаций с соответствующими специалистами и тщательного анализа конкретной ситуации.

© 2010 ZAO KPMG, a company incorporated under the Laws of the Russian Federation and a member firm of the KPMG network of independent member firms affiliated with KPMG International Cooperative ("KPMG International"), a Swiss entity. All rights reserved. Printed in Russia.

KPMG and the KPMG logo are registered trademarks of KPMG International Cooperative ("KPMG International"), a Swiss entity.